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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Marianne Svensk, valdes till mötesordförande, hälsade välkommen och för-

klarade sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Tita Bergquist utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4.  Avtackning  

Annmarie Sandberg tackade Birgit Levén och Ulla Hannelius för gott sam-

arbete och överlämnade en present. Pensionärsrådet tackade också Birgit 

och Ulla för deras insatser i pensionärsrådet.  

 

§ 5.  Nya ledamöter hälsas välkomna 

Margareta Bergman, ny ledamot för PRO och Tita Bergquist, ny ersättare 

för SPF, hälsades välkomna till pensionärsrådet. 

 

 

§ 6.  Val ordförande och vice ordförande 

Kerstin Bergenbrant Olsson, SPF, valdes till ordförande och Marianne 

Svensk, PRO, till vice ordförande i pensionärsrådet 2009. 

 

Fortsättningsvis gäller att PRO och SPF turas om att inneha ordförandepos-

ten vartannat år.  

 

§ 7. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

  

 Pensionärsrådets protokoll 2008-12-16 

§ 5. Ang. att hyresbidraget till föreningarna upphör. Lars Åsberg informera-

de att SPF-föreningen i Fruängen avser att söka verksamhetsbidrag inkl. hy-

resbidrag för 2009. 

Svar: Föreningarna kan ansöka om önskat belopp. Utifrån ansökningarna tar 

förvaltningen fram ett förslag till fördelning av verksamhetsbidragen. 

Nämnden fattar sedan beslut.  

 

Rådet undrade hur det går med den utlovade administrativa lokalen. 

Svar: Gunnar Ohlsén hade inte möjlighet att komma på dagens möte. Ann-

marie Sandberg föreslog att Gunnar Ohlsén inbjuds till nästa möte.  

 

§ 7. Ang. resultatet att kvinnor över 65 år är ganska eller mycket oroliga för 

att utsättas för våld i hemmet. Rådet undrade hur förvaltningen ska arbeta 

vidare med detta.  

Svar: Annmarie Sandberg informerade att äldreomsorgen har en arbets-

grupp, som har i uppdrag att ta fram rutiner kring hot och våld och ”Mot 

våld i nära relationer”. Annmarie återkommer med ytterligare information 

när rutinerna är klara.  
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§ 9. Ang. höjning av ersättningsnivåerna till hemtjänstutförarna. Varför får 

privata utförare en höjning med 5 % medan de kommunala får  

2,5 %? 

 Svar: De kommunala utförarna kan göra momsavdrag. 

 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

  

 Handikapprådets protokoll 2008-12-11 

§ 4. Pensionärsrådet ställer sig bakom handikapprådets synpunkter om in-

ventering av tillgängligheten i förvaltningens lokaler. 

 

Fråga: Vilka tider bedriver ”Unga synskadade” sin verksamhet på Höv-

dingagården?  

Svar: Verksamheten bedrivs på eftermiddags-/kvällstid, ej på pensionärernas 

tid mellan kl.9-14. 

 

§ 8.  Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2008-12-18 

Ang. medborgarförslaget om ett Liljeholmsljus på Liljeholmstorget, berätta-

de Lennart Jonsson att en arbetsgrupp har tillsatts.  

Pensionärsrådet har ställt sig bakom att i någon form uppmärksamma Lilje-

holmen.  

 

§ 9.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd  

   Inget nytt protokoll fanns att anmäla. KPR sammanträder i februari. 

 

§ 10. Kosten på Kastanjen och Fruängsgården 

Christina Larsson, upphandlare, informerade om upphandlingen av kosten och 

kostavtalet på Fruängsgården och Kastanjen. Ny utförare är ISS Facility Services 

AB. På Kastanjen fr.o.m. den 15 augusti 2008 och på Fruängsgården fr.o.m. den 1 

december 2008. Utförarens uppdrag omfattar drift av restaurangerna samt leverans 

av mat till heldygnsomsorgen. Leverans av kost till heldygnsomsorgen på Fruängs-

gården är i mindre omfattning än tidigare, då heldygnsomsorgen i B-huset, 128 

platser, drivs av Carema sedan 1 november 2008. Carema har en annan matleveran-

tör.    

 

På Kastanjen har det varit en del problem gällande bemötandet från personalen i 

serveringen och kassan samt brister i kvaliteten på maten till heldygnsomsorgen.  

På Kastanjen blev det helt ny personal, då ingen av personalen från den tidigare ut-

föraren Sodexho, stannade kvar. Detta har varit olyckligt och också varit en del av 

problemet eftersom det är viktig med personkännedom. Sodexho har varit i 20 år 

både på Kastanjen och Fruängsgården. 

 

På Kastanjen tillsattes en ny restaurangchef i slutet på oktober. Några nyrekryte-

ringar har också gjorts. Klara förbättringar har skett. Enhetschefen på Kastanjen 

Lena Slotte har varit drivande i förbättringsarbetet.  

 



ABCDE 
sid 4 (6) 

 

 

 

Margrét Nilsson informerade att de boende tycker att maten och servicen blivit bätt-

re på Kastanjen. Bl.a. var det ett mycket bra julbord.  

 

På Fruängsgården har övergången gått smidigare. Några av personalen från So-

dexho har stannat kvar på Fruängsgårdens restaurang. De boende på Axelsbergs 

servicehus och Hägerstens hemtjänsttagare får sin mat från Fruängsgården.  

 

Birgit Levén tog upp att pensionärerna vill ha ett matråd på Fruängsgården.  

 

Frågor från pensionärsrådet 

Är maten kravmärkt?  

Svar: Kaffe och mjölk ska vara kravmärkt. Maten ska vara kravmärkt så långt som 

möjligt. Ibland kan det vara svårt att få tag på så stora mängder kravmärkt mat. 

Förvaltningen ska följa upp hur stor andel av maten som är kravmärkt/ekologisk. 

Ekologisk mat ska konteras separat. 

 

Hägerstens hemtjänst har en matgrupp, för pensionärer som behöver stöd vid målti-

den, på Antikträffen i Västertorp tillsammans med Café Droppen. Kommer mat-

gruppen att fortsätta? Hur är upplägget? 

 Svar: Annmarie Sandberg undersöker detta och återkommer till rådet. 

 

  

§ 11. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

 Annmarie Sandberg informerade om följande aktuella frågor; 

 

Äldreomsorgens informationsfolder A-Ö  

Informationsfoldern kommer att skickas ut till alla över 75 år i stadsdelen 

under februari.  

 

Utkast var utskickat till rådet. Pensionärsrådets hade följande synpunkter; 

 Kyrkor och kyrkobyggnader: Behöver utvecklas. Tita Bergquist åtog 

sig att ta fram ett nytt förslag. Mejlas till Anneli Rydström 

 Beskrivningen av servicehusen bör vara mer enhetlig.  

 Större text 

 Är det möjligt att skicka ut foldern till alla över 65 år? Skulle vara 

angeläget att även nå ut med informationen, bl.a. om pensionärsor-

ganisationerna, till de yngre pensionärerna. Detta är en hjälp för pen-

sionärsorganisationerna att kunna rekrytera nya medlemmar.  

 Svar: Förvaltningen undersöker detta. 

 Viktigt att foldern finns på Apotek, vårdcentral, bibliotek, service-

hus, nätet osv. 

Svar: Ja, förvaltningen ordnar det. 

 

 Ytterligare synpunkter lämnas/mejlas till Anneli Rydström. 

 

 Äldreomsorgsinspektörens rapport 
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Äldreomsorgens verksamheter i Hägersten-Liljeholmen har granskats av 

äldreomsorgsinspektören Eva Lindgren. Rapporten lämnas på nämndens 

sammanträde i februari. 

 

SNAC 

En omfattande undersökning av behov och insatser inom äldreomsorgen har 

genomförts i alla stadsdelar i Stockholm, enligt en metod som kallas SNAC.  

 

Syftet är att se hur biståndsbedömningen fungerar i staden. Presskonferens 

hölls igår. Av undersökningen framgår bl.a. att Östermalm är restriktiva me-

dan t.ex. Spånga-Tensta och Rinkeby är generösa. Hägersten-Liljeholmen är 

en av de stadsdelar som är generösa när det gäller servicehusboende. 

 

§ 12. Förslag till rutiner för förtroenderåden  

Förvaltningen har tagit fram ett förslag på rutiner för förtroenderåden. Sär-

skilda anhörigråd finns eller ska bildas. Verksamheterna inbjuder också till 

boende-/anhörigmöten. 

 

 Förslaget var utsänt till pensionärsrådet, som hade följande synpunkter. 

 Anhörigrådets ordförande bör ingå i förtroenderådet. 

 Representant från matrådet bör ingå. Representant från restaurangen 

kan ingå eller adjungeras. 

 Enhetschef ska delta.  

 Förvaltningen/verksamheten skriver protokoll/minnesanteckningar 

 Förvaltningen/verksamheten ansvarar för årsmötet 

 Hemtjänstens förtroenderåd och servicehusens förtroenderåd funge-

rar på olika sätt. Basen kan se lika ut men råden bör kunna arbeta på 

olika sätt. 

 Nytt förslag tas fram för vidare diskussion. 

  

 Vid Axelsbergs servicehus behövs en nystart av ett förtroenderåd.  

Det vore önskvärt att intresserade från pensionärsrådet deltar vid mötet den 

3 februari kl. 9.00. 

  

§ 13. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2009-01-29 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet; 

  

Ärende 3: Enheternas verksamhetsplaner och kvalitetsga-

rantier 2009 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

  

Ärende 4: Reviderat inriktningsärende om Kastanjens äld-

reboende och Axelsbergs servicehus 

 Pensionärsrådet tillstyrkte förvaltningens förslag. 

 

Ärende 5: Kosten i stadsdelens verksamheter – svar på 

skrivelser 
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Pensionärsrådet tyckte att detta var ett bra och informativt 

ärende. 

 

 Ärende 9: Planering av boende för äldre i Stockholms stad

 Pensionärsrådet hade frågor kring trygghetsboende. 

Svar: Trygghetsboende blir en ny boendeform. Den äldre väl-

jer själv när man vill flytta genom att ställa sig i kö till ett 

trygghetsboende, det krävs inget biståndsbeslut. Gemensamma 

lokaler, möjlighet att äta tillsammans och viss personal, ska 

finnas. Staden kommer att ta fram en definition på vad ett 

trygghetsboende ska vara och innehålla.  

 

Pensionärsrådet önskar en redovisning över vilka 55+ boenden 

som finns inom stadsdelen. 

 

Föreslogs att Anna Ambjörn, avdelningen för samhällsplanering, in-

bjuds till rådet under våren, för att informera om utbyggnaden i 

stadsdelen och aktuella byggprojekt.  

 

Ärendet lades till handlingarna. 

 

Ärende 10: Samråd om ny översiktsplan för Stockholm 

Ärendet fanns för utdelning vid mötet för intresserade. Se ovan att 

inbjuda Anna Ambjörn.  

 

§ 14. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Möte i februari för att förbe-

reda inför årsmötet i mars. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Den 15 januari inbjöd förtro-

enderådet till sopplunch. Möte hålls den 5 februari.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Inget nytt att rapportera. 

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Förtroenderådet hade möte 

den 22 januari. Årsmötet äger rum den 26 mars. Boende har framfört öns-

kemål om ”söndagsfika”. Förtroenderådet ska försöka ordna det. 

 

Västertorps förtroenderåd, Margareta Bergman: Årsmötet äger rum den 10 

mars. 

 

Axelsbergs förtroenderåd, Ulla Hannelius: Underhållning anordnas den 29 

januari, 5 februari, 12 februari och 19 februari. 

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Årsmöte hålls den 11 februari. 

Vårprogrammet är klart. Styrelsen träffas varje månad. Aktiviteter anordnas 

också varje månad.   
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§ 15. Inkomna inbjudningar 

                   - 

§ 16.  Övriga frågor 

 

Snabb sandning 

Lars Åsberg berättade om följande positiva händelse. Lars ringde Driftcen-

tralen om en väg som var hal och behövde sandas. Efter en kvart, var det 

sandat.   

 

§ 17. Nästa sammanträde 

Tisdagen den 10 februari kl. 10-12, förmöte kl. 9.15-10.00. Förvaltningen, 

besökrum 1 på plan 9. 

 

Gunnar Ohlsén inbjuds ang. behov och önskemål om utrustning av pensio-

närsorganisationernas administrativa lokal vid förvaltningen.   

 

§ 18. Sammanträdet avslutas 

Mötesordförande tackade för dagens möte och förklarade därmed samman-

trädet avslutat.  

 

                                 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


